
P R O T O K Ó Ł
z obrad XIV Sesji Rady Gminy Radziejów

z dnia 28 września 2012 r.

Rozpoczęcie obrad godz.1140

W obradach udział wzięli:

- Radni,
- Sołtysi,
- Zaproszeni goście: Komendant Powiatowy Policji w Radziejowie inspektor Ryszard 
Micek, aspirant Marcin Krasucki, młodszy aspirant Robert Rzepecki, sierżant Maciej 
Kempski,
- Wójt, Zastępca Wójta, Sekretarz, Skarbnik,
- Kierownicy jednostek organizacyjnych, 
- Radca Prawny,
- Pracownicy obsługujący sesję,
- Przedstawiciel prasy Pan Mirosław Kowalski.

Przewodniczący Rady Gminy dokonał  otwarcia XIV Sesji  Rady Gminy Radziejów, 
powitał  wszystkich obecnych,  następnie przedstawił  proponowany porządek obrad 
wraz z punktami dodatkowymi:

I.  Sprawy organizacyjne:
1) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum,

przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji,
przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

II. Ocena ładu i porządku publicznego oraz informacja o aktualnych zagrożeniach 
przestępczością na terenie Gminy Radziejów.

III. Po punkcie drugim porządku obrad wprowadza się punkt III o treści: Informacja 
z realizacji budżetu Gminy za I półrocze 2012 r.:
1) przedstawienie opinii  Regionalnej  Izby obrachunkowej  w Bydgoszczy 

o przedłożonej przez Wójta Gminy Radziejów informacji o przebiegu wy-
konania budżetu Gminy za pierwsze półrocze 2012 roku,

2) dyskusja,
3) przyjęcie informacji.

IV. Podjęcie uchwał w sprawie :
1) okręgów wyborczych,
2) wyrażenia  zgody  na  dzierżawę  nieruchomości  gruntowej  zabudowanej, 

oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 180/1, o pow. 0,1850 ha, 
księga wieczysta KW WL1R/00026922/8,



3) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej zabudowanej, sta-
nowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Płowcach II, oznaczonej 
w ewidencji gruntów jako działka Nr 154/46, o pow. 0,1500 ha w drodze 
bezprzetargowej na rzecz dotychczasowych dzierżawców,

4) wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na ob-
szarze Gminy Radziejów na cele niezwiązane z budową, przebudową, re-
montem, utrzymaniem i ochroną dróg,

5) przyjęcia  do  realizacji  projektu  pn.  „Zapewnienie  dostępu  do  edukacji 
przedszkolnej w Gminie Radziejów” dofinansowanego ze środków Europej-
skiego Funduszu Społecznego  złożonego  w ramach Poddziałania  9.1.1 
„Zmniejszenie  nierówności  w  stopniu  upowszechnienia  edukacji  przed-
szkolnej” POKL w ramach konkursu nr 4/POKL/9.1.1/2012,

6) utworzenia Przedszkola Gminnego w Skibinie,
7) zmiany  uchwały  Nr  XXIII/121/2009  Rady  Gminy  Radziejów  z  dnia 

22 czerwca 2009 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygo-
dniowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stano-
wiska kierownicze oraz nauczycielom szkół nie wymienionych w art. 42 ust. 
3 Karty Nauczyciela,

8) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na budowę przydomowych oczysz-
czalni ścieków w gminie Radziejów,

9) zaciągnięcia pożyczki płatniczej na wyprzedzające finansowanie działań ze 
środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w ramach Funduszu 
Europejskiego PROW na lata 2007-2013,

10)  zmian w budżecie na 2012 rok,
11)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 2011-

2025,
12)  Po punkcie 11 wprowadzono dodatkowy punkt 12 o treści:

zmiany  uchwały  Nr  XXV/126/2009  Rady  Gminy  Radziejów  z  dnia 
28 września  2009  r.  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  określającego 
wysokość  oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom 
dodatków: funkcyjnego, motywacyjnego, mieszkaniowego, za wysługę lat, 
za warunki pracy, nagród, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 
godziny doraźnych zastępstw.

V. Składanie wniosków i interpelacji.
VI.Wolne wnioski i zapytania.
VII. Zakończenie obrad sesji.

Ad I) Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na stan 15 radnych 
było  obecnych  14,  w  związku  z  tym  Sesja  jest  prawomocna  do  podejmowania 
uchwał. Następnie przedstawił porządek obrad wraz z punktami dodatkowymi w tym 
czasie przybył na obrady Radny Ireneusz Głowacki.
Za przyjęciem porządku obrad z przedstawionymi punktami dodatkowymi głosowało 
15 radnych.
Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Kazimierz Czynsz 14 głosami przy 1 
głosie wstrzymującym się.
Ponadto poinformował, że protokół z poprzedniej sesji jest do wglądu.
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Ad. II) Komendant Powiatowy Policji w Radziejowie Ryszard Micek podziękował za 
zaproszenie na obrady sesji i możliwość przedstawienia informacji na temat oceny 
ładu i porządku publicznego oraz informacji o aktualnych zagrożeniach przestępczo-
ścią na terenie Gminy Radziejów.
Poinformował, że informacje o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy Radziejów 
omówi dzielnicowy sierżant Maciej Kempski.
Przedstawiciel  Komendy  Powiatowej  Ruchu  Drogowego  Robert  Rzepecki  będzie 
odpowiadał na pytania dotyczące poziomu bezpieczeństwa na drogach.
Rzecznik Prasowy Policji Marcin Krasucki przybliży problemy nieletnich.
Zwrócił się do radnych oraz sołtysów, którzy żyjąc w swojej społeczność odbierają 
różne sygnały i mają znaczącą wiedzę na temat bezpieczeństwa danej społeczności, 
aby współpracowali z policją i zgłaszali wszelkie zagrożenia.

Sierżant Maciej Kempski poinformował, że na terenie powiatu radziejowskiego w tym 
Gminy Radziejów najbardziej  pospolitymi  przestępstwami są kradzieże,  włamania, 
pobicia  i  przestępstwa  narkotykowe.  Analizie  poddano  okres  I  półrocza  roku 
bieżącego w stosunku do I półrocza roku poprzedniego. Należy stwierdzić, że w roku 
bieżącym nastąpił duży spadek przestępstw z liczby 33 do 21. Około 70% zdarzeń 
miało  miejsce  wieczorem lub  w porze  nocnej   dotyczy  to  szczególnie  kradzieży. 
Nieletni  popełnili  4  przestępstwa.  W Gminie  Radziejów  najbardziej  zagrożonym 
terenem  są  okolice  Płowiec,  tam  dochodzi  do  największej  liczby  przestępstw  (2 
kradzieże, 2 kradzieże z włamaniem, 1 uszkodzenie), na terenie Szostki odnotowano 
kradzież, w Broniewie kradzież z włamaniem, w Czołowie 2 kradzieże i 2 kradzieże z 
włamaniem,  Płowki  2  kradzieże,  w  Biskupicach  i  Szybce  uszkodzenie  mienia,  w 
Przemystce kradzież na terenie szkoły telefonu komórkowego. Poza przestępstwami 
odnotowano  37  wykroczeń,  na  które  sporządzono  wnioski  o  ukaranie  do  Sądu 
Rejonowego.  Nałożono 86 mandatów karnych za wykroczenia i  zastosowano 183 
pouczenia. Poinformował również o ogólnopolskiej akcji profilaktycznej „Małolat”, w 
ramach której prowadzone są patrole w pobliżu szkół i dworca PKS.

Inspektor Ryszard Micek uzupełniając wypowiedź swojego poprzednika stwierdził, że 
na  terenach  wiejskich  giną  głównie  rzeczy  dotyczące  wyposażenia,  paliwa  oraz 
maszyny rolnicze lub ich części.

Sierżant  Maciej  Kempski  prosił,  aby  szczególnie  zwrócić  uwagę  na  odpowiednie 
zabezpieczenie  maszyn  rolniczych,  które  niejednokrotnie  są  kradzione  i 
sprzedawane na złom.

Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  jak  powiat  radziejowski  wypada  na  tle 
województwa kujawsko-pomorskiego oraz Gmina Radziejów na tle powiatu.

Inspektor  Ryszard  Micek  odpowiedział,  że  powiat  radziejowski  można  uznać  za 
jeden z bezpieczniejszych powiatów w województwie ze względu, że nie ma takich 
przestępstw jak rozboje czy napady. Natomiast Gmina na tle powiatu wypada nieźle, 
ale zawsze może być lepiej dlatego zaapelował ponownie  do sołtysów, aby w jak 
największym stopniu wspierali działania policji.
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Sołtys  Eugeniusz Krygier  zapytał  o sprawy gospodarcze,  dokładnie o wyrzucanie 
śmieci przy drogach gminnych w szczególności w okolicach Przemyski i Broniewa. 
Prosił o pomoc dzielnicowego w tej sprawie.

Sierżant Maciej Kempski odpowiedział, że policja może podjąć działania, ale musi  
być złożone zawiadomienie, bez tego nie może podjąć interwencji.

Sołtys Jan Odważny odniósł się do wypowiedzi dzielnicowego odnośnie największej 
przestępczości  na  terenie  Gminy  w  Płowcach,  stwierdzając,  że  Płowce  są 
największym  sołectwem  w  gminie  i  z  tego  względu  mogą  być  te  statystyki  
niekorzystne  dla  tej  miejscowości.  Prosił  aby policja  zaostrzyła  kontrole  i  podjęła 
niezbędne działania w punktach skupu złomu,  wówczas  być  może zmniejszą się 
statystyki dotyczące kradzieży maszyn rolniczych.

Inspektor Ryszard Micek odpowiedział, że prowadzone są dość częste kontrole, ale 
problemem  jest  brak  skutecznej  formy  prawnej  dotyczącej  ujawniania  źródła 
pochodzenia  złomu  dostarczanego  do  punktów  skupu.  Jest  to  problem nie  tylko 
lokalny, ale znacznie szerszy. Podkreślił, że dopóki  będzie zapotrzebowanie i zbyt  
na  dany  produkt,  to  również  będą  kradzieże  natomiast  punkty  skupu  złomu  na 
terenie powiatu są pod stałą kontrolą policji.

Sierżant  Maciej  Kempski  nawiązując  do  wypowiedzi  Pana  Jana  Odważnego 
poinformował, że przestępczość w Płowcach w roku bieżącym w porównaniu do roku 
poprzedniego znacznie się zmniejszyła (około 300%). W przypadku obrotu złomem, 
to  właściciel  skupu  musi  otrzymać  od  sprzedającego  oświadczenie,  że  złom nie 
pochodzi z kradzieży i nie ma innych form zabezpieczeń.

Aspirant  Marcin  Krasucki  omówił  problematykę  przestępstw  dokonywanych  przez 
nieletnich  na  terenie  powiatu  radziejowskiego,  podkreślając,  że  są  to  głównie 
kradzieże.
Prosił również o jak największe wsparcie ze strony mieszkańców i powiadamianie 
policji  o  podejrzanych  sytuacjach,  co  może  w  znacznym  stopniu  mieć  wpływ  na 
ogólne  bezpieczeństwo.  Patrole  policji  nie  są  w  stanie  wszystkiego  sprawdzić  i 
zauważyć.

Sołtys Skibina Małgorzata Lewandowska poruszyła problem przejścia dla pieszych 
w Skibinie i konieczność zamontowania sygnalizacji  świetlnej. W czasie gdy patrol 
Policji znajduje się w Skibinie to użytkownicy drogi jeżdżą z dozwoloną szybkością, 
gdy patrol odjeżdża sytuacja zupełnie się zmienia, prosiła o rozważenie możliwości  
zamontowania fotoradaru na stałe. 

Młodszy aspirant Rober Rzepecki odpowiedział, że zainstalowanie w danym miejscu 
fotoradaru  nie  jest  zależne  od  policji,  w  tym  konkretnym  przypadku,  na  drodze 
krajowej  jest  to Zarząd Dróg Krajowych i  Autostrad. Poinformował,  że jeszcze do 
niedawna  były  wykorzystywane  przez  policję  fotoradary  przenośne,  które 
instalowano w Skibinie i Czołowie, obecnie policja nie mam takich możliwości.
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Wójt  Gminy stwierdził,  że  na podstawie  danych  jakie  przekazali  koledzy z  Policji  
w Gminie są w zasadzie tylko takie zdarzenia pospolite, jest to teren raczej spokojny i 
należy podejmować działania prewencyjne, aby utrzymać poziom taki jaki jest. Dorze 
ocenił  działalność  Policji  na  terenie  jednostki  samorządowej.  Uważa,  że  należy 
dołożyć starań aby policja czuła się dobrze, a także społeczność wśród policjantów. 
Pozytywnie ocenia dotychczasowe działania i współpracę z Panem Komendantem 
oraz z poprzednim i obecnym dzielnicowym, który na dożynkach gminnych wspaniale 
się sprawdził w roli konferansjera. Nadmienił, że współpraca odbywa się od wielu lat i 
jest  to współpraca bardzo pozytywna szczególnie duże wsparcie gmina otrzymuje 
w trakcie przygotowywania różnych imprez począwszy od dnia dziecka poprzez Noc 
Świętojańską,  inscenizację  bitwy  pod  Płowcami  i  dożynki.  Policja  wspomagała 
imprezy organizowane przez Gminę również pokazami z psem policyjnym. Wszystko 
to jest bardzo dobrze ocenianie i dobrze przyjęte.
Poruszył  problem  jaki  ostatni  się  pojawił  w  trakcie  dożynek  gminnych,  otrzymał 
szereg telefonów i uwag od mieszkańców Gminy, że dożynki zostały zorganizowane 
żeby  represjonować  mieszkańców.  Organizując  tę  imprezę  były  prowadzone 
rozmowy z policją, aby ją odpowiednio zabezpieczyć, podjąć działania prewencyjne 
aby się nic nie stało. Impreza się odbyła, miała właściwy przebieg. Po zapadnięciu 
zmroku przyjechało  kilka samochodów policyjnych  i  zostały  zablokowane drogi,  a 
wszyscy  opuszczający  imprezę  byli  kontrolowani.  Zaznaczył,  że  rozumie,  że  jest 
kodeks  drogowy,  kodeks  karny,  jest  tok  postępowania,  nie  wie  jednak  dlaczego 
odbyło  się  to  w  taki  sposób  i  czy  było  to  prewencyjne  działanie,  czy  też  miało 
poprawić  statystyki  policyjne.  Akcja  ta  została  bardzo  źle  odebrana  przez 
społeczeństwo naszej Gminy. 
Podkreślił,  że  nie  przekazuje  tych  spostrzeżeń  w  formie  zarzutów  tylko  do 
przeanalizowania  i  wyciągnięcia  wniosków  przy  organizacji  kolejnych  imprez. 
Chciałby,  aby ten przykry  incydent  rzucić  w niepamięć i  dążyć  do dalszej  dobrej 
współpracy.

Inspektor  Ryszard  Micek  stwierdził,  że  nie  była  to  forma  zamierzona,  aby 
represjonować całą imprezę, natomiast policja chciała, aby po imprezie mieszkańcy 
mogli bezpiecznie wrócić do domu i dlatego pojęto taką akcję. Uważa, że nie można 
dopuścić aby przy tego typu imprezach czy też innych spotkaniach osoby nietrzeźwe 
były  uczestnikami  ruchu  drogowego,  bo  to  z  reguły  rodzi  tragedie  na  drodze. 
Podkreślił,  że zamierzeniem podjętych działań był  bezpieczny powrót uczestników 
dożynek do domu, a nie pacyfikacja dożynek i źle zostało to odebrane, natomiast  
każda  reakcja  policji  ma  na  celu  jak  najlepszą  współpracę  i  zadbanie  o 
bezpieczeństwo nie tylko w miejscu zamieszkania ale również na drodze. Były to 
działania ogólno prewencyjne bez żadnych dodatkowych zaleceń o represjonowanie 
imprezy dożynkowej.

Radny  Błażej  Patyk  uważa,  że  działania  policji  były  na  tyle  restrykcyjne,  że 
mieszkańcy mają bardzo duży żal do organizatorów dożynek o przygotowanie nie 
imprezy tylko łapanki.

Młodszy aspirant Rober Rzepecki odpowiedział, że nikomu kto był trzeźwy krzywda 
się  nie  stała,  natomiast  pretensje  mają  osoby  zatrzymane  jako  nietrzeźwe. 
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W przypadku  gdyby  przez  policję  nie  zostały  podjęte  działania,  a  doszłoby  do 
wypadku byłyby pytania gdzie była i co robiła policja, że do tego doszło.

Radny  Wiesław  Migalski  uważa,  że  przede  wszystkim  sposób  w  jaki  byli 
zatrzymywani  mieszkańcy  wracający  z  imprezy  budzi  wiele  kontrowersji,  w  tym 
zajeżdżanie drogi przez radiowozy.

Radny  Marek  Piernik  zwrócił  się  do  przedstawiciela  ruchu  drogowego  aby 
w Płowcach zwiększyć kontrole dotyczące przestrzegania określonej w przepisach 
prawa prędkości, sama obecność policji może pozytywnie wpłynąć na uczestników 
ruchu drogowego.

Sołtys  Eugeniusz  Krygier  zapytał,  czy  kierowca  autobusu  szkolnego  powinien 
włączyć  światła  awaryjne  podczas  postoju  i  ruszać  dopiero  gdy  wszystkie  dzieci 
siedzą  w  autobusie,  a  osoba  wyprowadzająca  dzieci  powinna  mieć  kamizelkę 
odblaskową.

Młodszy aspirant Rober Rzepecki odpowiedział potwierdzająco na powyższe pytania.

Wójt Gminy podkreślił, że nie neguje podjętych działań kontrolnych w Szostce, tylko 
formę w jakiej zostały wykonane (kontrolowanie każdego, zajeżdżanie drogi, pościg). 
Mieszkańcy pytają  się  co  zrobił  samorząd przygotowując  imprezę,  aby do  takich 
zdarzeń nie doszło. Sądzi, że kontrola powinna być, ale przy tego rodzaju imprezie 
jaka była w Szostce powinny być zachowane również pewne zasady kontroli. Prosił  
aby policja jeszcze raz to przeanalizowała, prosił również o dalszą dobrą współpracę 
oraz wspólne działania.

Radny  Ireneusz  Głowacki  podzielił  się  swoimi  osobistymi  refleksjami  na  temat 
represji  policji  w stosunku do jego osoby i najbliższej rodziny  jaka miała miejsce 
w przeszłości.  Podsumowując  swoją  wypowiedź  stwierdził,  że  policjanci  są  jak 
najbardziej  potrzebni,  jednak  czasami  powinni  z  większą  wyrozumiałością 
podchodzić do drugiego człowieka.

Radny  Marian  Bandyszewski  podkreślił,  że  tematem  spotkania  nie  był  atak  na 
policję,  która  jest  po  to,  aby egzekwować przepisy  natomiast  mieszkańcy muszą 
przestrzegać przepisów ruchu drogowego, nic nie zwalnia nikogo bycia w obowiązku 
trzeźwym uczestnikiem ruchu drogowego. Można mieć tylko pewne zastrzeżenia do 
formy  zastosowanych  represji.  Mieszkańcy  informują,  że  w  ich  odczuciu  forma 
zatrzymań  była  niewłaściwa  i  tu  jest  właśnie  prośba  do  policji  żeby  przy  takich 
imprezach  jak  była  w  Szostce  dokonywać  kontroli,  ponieważ  są  one  bardzo 
potrzebne jednak w nieco w innej formie, żeby mieszkańcy nie mogli powiedzieć jak 
mówią obecnie, że gmina miała dożynki, a policja żniwa. 

Inspektor  Ryszard  Micek  stwierdził,  że  bierze  pod  uwagę  wszystkie  wypowiedzi, 
sprawdzi  zaistniałą  sytuację,  ale  podkreślił,  że  nie  będzie  tolerował  łamania 
przepisów prawa,  a  odczucia społeczne mogą być  bardzo różne w tej  tematyce. 
Podziękował o zaproszenie na sesję i możliwość wymiany pewnych informacji czy 
tez odczuć społecznych.
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Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową przerwę w obradach.

Po przerwie.

Ad. III. 1, 2, 3) Sekretarz Gminy odczytała Uchwałę Nr 3/2012 Składu Orzekającego 
Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 24 sierpnia 2012 r. w 
sprawie opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy Radziejów informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy za pierwsze półrocze 2012 r.
Skład Orzekający postanowił zaopiniować pozytywnie informacje o przebiegu wyko-
nania budżetu Gminy Radziejów wraz z informacją o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej za pierwsze półrocze 2012 r. 
Uchwała oraz informacja o przebiegu wykonania budżetu wraz z informacją o kształ-
towaniu się wieloletniej prognozy finansowej stanowią załączniki do protokołu.

Radni nie wnosili uwag do przedstawionych informacji.

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Radziejów wraz z informacją o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej za pierwsze półrocze 2012 r. zo-
stały jednogłośnie przyjęte.

Ad. IV. 1). Projekt uchwały w sprawie okręgów wyborczych odczytał Zastępca Prze-
wodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski. Uzasadnienie do pro-
jektu uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy.
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały.  Uchwała  została podjęta 14 
głosami za przy jednym głosie wstrzymującym się (radny Władysław Śniadecki).

Ad. IV 2) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości 
gruntowej  zabudowanej,  oznaczonej w ewidencji  gruntów jako działka nr 180/1, o 
pow. 0,1850 ha, księga wieczysta KW WL1R/00026922/8 wraz z uzasadnieniem od-
czytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. IV 3)  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
gruntowej zabudowanej, stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Płow-
cach II, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 154/46, o pow. 0,1500 ha w 
drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowych dzierżawców wraz z uzasadnie-
niem odczytał Przewodniczący Rady Gminy.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. IV 4) Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogo-
wego dróg gminnych na obszarze Gminy Radziejów na cele niezwiązane z budową, 
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przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg wraz z uzasadnieniem odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski.

Sołtys Krzysztof Nowowiejski zapytał czy rowy znajdują się w pasie drogowym.

Pani Urszula Liedkiewicz odpowiedziała, że rowy znajdują się w pasie drogowym.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  podjęciem  uchwały.  Za  przyjęciem  uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Ad. IV 5) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pn. „Zapewnienie 
dostępu do edukacji przedszkolnej w Gminie Radziejów” dofinansowanego ze środ-
ków Europejskiego Funduszu Społecznego złożonego w ramach Poddziałania 9.1.1 
„Zmniejszenie  nierówności  w  stopniu  upowszechnienia  edukacji  przedszkolnej” 
POKL w ramach konkursu nr  4/POKL/9.1.1/2012 wraz  z  uzasadnieniem odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy 

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. IV 6) Projekt uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Gminnego w Skibinie,
wraz z uzasadnieniem  odczytał  Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian 
Bandyszewski.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. IV 7) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/121/2009 Rady Gminy 
Radziejów z dnia 22 czerwca 2009 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 
kierownicze  oraz  nauczycielom  szkół  nie  wymienionych  w art.  42  ust.  3  Karty 
Nauczyciela  wraz  z  uzasadnieniem  odczytał  Zastępca  Przewodniczącego  Rady 
Gminy Marian Bandyszewski.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. IV 8) Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na budo-
wę przydomowych oczyszczalni ścieków w gminie Radziejów wraz z uzasadnieniem 
odczytał Przewodniczący Rady Gminy.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.
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Ad.  IV  9) Projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  płatniczej  na 
wyprzedzające  finansowanie  działań  ze  środków  pochodzących  z  budżetu  Unii 
Europejskiej w ramach Funduszu Europejskiego PROW na lata 2007-2013 wraz z 
uzasadnieniem  odczytał  Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Marian 
Bandyszewski.
Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad.  IV  10) Projekt  uchwały w sprawie „zmian w budżecie na 2012 rok”  odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad.  IV 11) Projekt  uchwały w sprawie  „zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej 
Gminy Radziejów na lata 2011-2025”. odczytał  Zastępca Przewodniczącego Rady 
Gminy Marian Bandyszewski.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. IV 12) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/126/2009 Rady Gminy 
Radziejów z dnia 28 września 2009 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: funkcyj-
nego, motywacyjnego, mieszkaniowego, za wysługę lat, za warunki pracy, nagród, 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw wraz z 
uzasadnieniem odczytał Przewodniczący Rady Gminy.

Radny  Mirosław  Kołodziejczyk  wnioskował  o  zmianę  zapisu  w  uchwale  do  10% 
dodatku funkcyjnego dla dyrektorów zamiast od 10% do 30%.

Zastępca  Wójta  Dionizy  Wojciechowski  wyjaśnił,  że  po  przyjęciu  powyższego 
wniosku należałoby obniżyć dodatki funkcyjne dyrektorom szkół do 10%.

Radny  Marian  Bandyszewski  wyjaśnił,  że  w  związku  z  powołaniem  przedszkola 
zachodzi konieczność uchwalenia dodatku dla dyrektora przedszkola, zapisy muszą 
być dokonane w tej samej uchwale, która dotyczy dyrektorów szkół podstawowych i 
gimnazjum.  Dodatek  funkcyjny  dla  dyrektora  przedszkola  jest  planowany  w 
wysokości  10% w związku  z  tym  zachodzi  konieczność  wprowadzenia  zmian  do 
zapisów uchwały. Po zmianie w zapisach uchwały dyrektorzy szkół będą otrzymywać 
dodatek funkcyjny w dotychczasowej wielkości,  natomiast dyrektorowi przedszkola 
będzie można przyznać dodatek funkcyjny w wielkości 10%. W związku z tym nie ma 
mowy  o  podwyższeniu  dodatków  funkcyjnych,  tylko  ze  względu  na  wielkość 
przedszkola. Obecnie w uchwale jest zapis „ od 20% do 30% dodatku funkcyjnego” 
będzie zapis „od 10% do 30% dodatku funkcyjnego”.
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Radny Mirosław Kołodziejczyk po uzyskanych wyjaśnieniach wycofał wniosek.

Nie wnoszono innych uwag do projektu uchwały.  Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem  uchwały.  Uchwała  została  podjęta  13  głosami  za  przy  2  głosach 
wstrzymujących się (radni: Mirosław Kołodziejczyk i Jerzy Rogacki). 

Ad V, VII) 
Radny  Mirosław  Kołodziejczyk  poprosił  Wójta  o  przekazanie  informacji  sołtysom 
kiedy rozpocznie się budowa przydomowych oczyszczalni ścieków, ponieważ radni 
maja wiedzę na ten temat, a sołtysi nie.

Sołtys Eugeniusz Krygier zapytał czy prawdą jest iż w roku bieżącym uchwalone są 
tylko 4 sesje i czy zostały przekazane pieniądze na straż powiatową w celu zakupu 
samochodu.

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział panu E. Krygrowi, że nieprawdą jest że 
odbędą  się  tylko  cztery  sesje  w  2012  roku,  natomiast  ustawa  o  samorządzie 
gminnym przewiduje minimum cztery sesje w roku. 

Sołtys Jan Odważny prosi o jak najszybszą naprawę bardzo dużych dziur w drodze 
przy  której  mieszka.  Cała  droga  jest  w  bardzo  fatalnym  stanie  i  jeżeli  nie 
przeprowadzi się remontu tej drogi w najbliższej przyszłości, to zajdzie konieczność 
kapitalnego remontu drogi.

Sołtys  Krzysztof  Nowowiejski  zapytał  o  kamień  z  torowiska  ponieważ  z  tego  co 
słyszał  na teren Gminy jest wożony kamień z torowiska w ilości około 6 tys.  ton.  
Z rozmowy z  pracownikiem Gminy Panem Gąsiorowskim  wynika,  że  na  przewóz 
kamienia w budżecie są niewielkie środki w związku z tym mieszkańcy gminy mogą 
kamień  przewozić  własnym  transportem.  Zapytał  czy  będą  przeznaczone  na 
transport dodatkowe środki i na które sołectwa był już kamień dowożony.
Zapytał  jak  będzie  rozwiązana  sprawa  utrzymania  porządku  wokół  świetlic. 
W budżecie  na  rok  następny  należy  rozważyć  zakup  kosiarki  i  paliwa  na  każde 
sołectwo gdyż Rady Sołeckie nie będą miały środków na takie zakupy.
Prosił  również  o  zwiększenie  środków  na  Gminną  Spółkę  Wodną,  w  której 
prowadzone są znaczące inwestycje. Rada Gminy dotychczas przeznaczyła kwotę 
3 tys. zł. Prosił aby zwiększyć tę kwotę jeżeli nie w roku bieżącym to przyszłym.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił panią Urszulę Liedkiewicz o przedstawienie 
informacji na temat kamienia z torowiska.

Pani  Urszula  Liedkiewicz  wyjaśnienia  rozpoczęła  od  informacji  na  temat  prac 
remontowych na drogach gminych. Poinformowała, że w dniu dzisiejszym rozpoczęto 
naprawę dróg grysami w pierwszej kolejności w Czołówku i Bieganowie, następnie 
prace będą prowadzone na dwóch drogach w Płowcach i  Zagorzycach.  Prosiła o 
zgłoszenia  dotyczące  innych  koniecznych  napraw  na  drogach,  które  będą 
wykonywane przez pracowników Gminy.
W  kwestii  dotyczącej  kruszywa  z  torowiska,  poinformowała,  że  w  związku 
z remontem  torowiska  jest  możliwość  pozyskania  kamienia  bazaltowego 
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wymieszanego z ziemią, który nadaje się na drogi gruntowe. Pani Skarbnik nieco 
zwiększyła budżet na transport tego kamienia. Transport odbywa się sukcesywnie 
wg zgłoszeń. Transport przewidziany jest również do Zagorzyc, natomiast jeżeli są 
jeszcze  jakieś  potrzeby  to  prosiła  o  zgłaszanie  ich  do  Pana  Tadeusza 
Gąsiorowskiego. Osoby prywatne, które są zainteresowane pozyskaniem kamienia 
mogą  podjechać  własnym  transportem  i  zostanie  załadowany  kamień  przez 
ładowarkę bez dodatkowych kosztów.

Sołtys Eugeniusz Krygier zapytał jaki był koszt inwestycji dotyczącej budowy muszli 
koncertowej w Płowcach.
Pani Skarbnik odpowiedziała, że około 160 tys. zł.

Sołtys  Eugeniusz  Krygier  zapytał  o  środki  w  budżecie  zaplanowane  na  jego 
sołectwo, gdyż uważa, że przez ostatnie 13 lat w Przemystce nie były ponoszone 
żadne nakłady. Poruszył również sprawę ścieków płynących rowem w Przemystce.

Sołtys  Krzysztof  Nowowiejski,  poinformował,  że  rów  w  Przemystce  należy  do 
Wojewódzkiego  Zarządu  Melioracji,  informacje  na  ten  temat  były  wielokrotnie 
zgłaszane do Powiatowego Wydziału Środowiska i powiat miał się tą sprawą zająć. 
Najprawdopodobniej  wpuszczane  są  tam ścieki  z  ul.  Rolniczej,  być  może  któraś 
z oczyszczalni znajdującej się na tej ulicy nie działa prawidłowo.

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na pytania i złożone wnioski:

-w odpowiedzi do Radnego Mirosława Kołodziejczyka poinformował, że Gmina jest 
w trakcie  wyboru  wykonawcy  robót  w  drodze  przetargu.  W  pierwszej  połowie 
października  zostanie  podpisana  umowa,  a  termin  zakończenia  budowy 
przydomowych oczyszczalni  ścieków przewidziany jest na 31 maja 2013 r.  Część 
robót będzie wykonanych w roku bieżącym, a część w roku następnym.

-  zaplanowane  w  budżecie  środki  w  kwocie  15  tys.  zł  zostały  przekazane  do 
Państwowej  Powiatowej  Straży  Pożarnej  w  Radziejowie.  Straż  zakupiła  już 
nowoczesny samochód pożarniczy,

-  odnośnie zakupu kosiarek na każde sołectwo,  należy się nad tym zastanowić  i 
może w przyszłym roku wyposażyć świetlice w ten sprzęt,

- Gminna Spółka Wodna otrzymuje środki w miarę możliwości budżetowych Gminy, 
prace  jakie  wykonuje  są  znaczące,  Spółka  częściowo  wykonuje  prace  sprzętem 
Gminy, a to jest również znacząca pomoc.

Ad  VII W  związku  z  wyczerpaniem  tematyki  obrad  Sesji  Przewodniczący  Rady 
podziękował  wszystkim zebranym za udział  w posiedzeniu i  zamknął  obrady XIV 
Sesji Rady Gminy Radziejów.

Protokołowała Sekretarz Sesji

Teresa Chęś Kazimierz Czynsz
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